
 
  

Zápis č. 04/2023 
z řádného zasedání Akademického senátu Pedagogické fakulty UJEP 

 
Místo: CS502 
Datum a čas: 19. 4. 2023, 15:00 h 

1. Mgr. et Bc. Lukáš Círus, Ph.D. 
2. Mgr. Barbora Lanková 
3. Mgr. Jana Pavlíková, M.A., Ph.D. 
4. Mgr. Kateřina Šteklová, Ph.D. 
5. prof. akad. mal. Mgr. Martin 

Velíšek, Ph.D. 
6. PhDr. Mgr. Michal Vostrý, Ph.D. 

7. Tereza Laliková 
8. Bc. Lucie Lebrušková 
9. Veronika Přibíková 
10. Šimon Růžička 
11. Mgr. Lucie Zušťáková 

 
omluveni: 

1. Mgr. Josef Heidler 
2. Kamila Drašarová 

 
 
Hosté:   
doc. PaedDr. Ladislav Bláha, Ph.D. 
PhDr. Štefan Balkó, Ph.D. 
PhDr. Ing. Martin Černý MSc. 
Mgr. Miroslav Hašek, Ph.D. 
PhDr. Roman Kroufek, Ph.D. 
PhDr. Ing. Ivan Bertl, Ph.D. 
 
 
 
Program: 

1. Spolupráce fakult UJEP v oblasti pedagogických praxí Bc. studia 
2. Výroční zpráva o hospodaření za rok 2022 
3. Návrh na jmenování členů Vědecké rady PF UJEP 
4. Statut Centra celoživotního vzdělávání 
5. Stav druhé fáze rekonstrukce budovy kateder 
6. Zpráva ze shromáždění Unie akademických senátů pedagogických fakult ČR 
7. Různé 

 
Schválení programu zasedání  
hlasování:  11 pro – 0  proti – 0 zdržel(a) se hlasování, schváleno 
 
  



 
 
0. Autorizování zápisů z předchozích zasedání a hlasování per rollam + kontrola plnění usnesení 
AS PF UJEP 
 
Usnesení 0: 
AS PF UJEP schvaluje Zápis č. 03/2023 z řádného zasedání Akademického senátu Pedagogické 
fakulty UJEP, konaného dne 15. 3. 2023 v předložené upravené verzi (změna formulace usnesení č. 3): 
 

Usnesení 3: 
AS PF UJEP se kladně vyjadřuje k záměru akreditace magisterského studijního programu 
Učitelství pro 1. stupeň základních škol, specializace: speciální pedagogika + návrh rozšíření 
oprávnění o právo konat státní rigorózní zkoušky a udělovat akademické tituly podle § 46 odst. 
5 zákona v předloženém znění. 

 
 
hlasování:   11 pro – 0  proti – 0 zdržel(a) se hlasování, schváleno 
 
Kontrola usnesení AS PF UJEP 
Z minulých usnesení AS PF UJEP nevyplývají žádné nesplněné úkoly. 
 
 
 
 
1. Informace ke spolupráci fakult UJEP v oblasti pedagogických praxí Bc. studia  

 
komentář Ing. Černý: 
 
Praxe organizují fakulty vzdělávající učitele, tedy PF, PřF, FF a nově FZS.  
PřF a FF organizují praxe obdobně jako PF.  
 
V současné době se chystá úprava modelu observačních praxí pro další akademický rok – 
bude více v gesci jednotlivých kateder.  
 
Klinické praxe jsou řízeny oborovými didaktiky vždy u studijního oboru MAIOR či 
JEDNOOBOR, nikoli Minor. Student plní požadavky a podmínky zápočtu předmětu s dotací 
14 hod. Oborový didaktik určuje náplň praxe, studenti jsou průběžně informováni. 
 
diskuze: 
L. Zušťáková - Studenti na katedrách nejsou ve všech případech správně informováni o 
praxích. 
L. Círus – Observační praxe 2. ročníku byly v tomto AR zajištěny organizačně převážně CPP 
s nabídkou také několika přednášek. Katedry byly požádány o nabídku workshopů či 
seminářů a ty byly realizovány v týdnu konání praxe. Kritizovaný problém – nedostatek míst 
pro studenty konkrétního oboru na oborových přednáškách byl způsoben prostupností v rámci 
celého studijního programu a umožnil zapsat se i na nestudovaný obor. CPP nabídla pro 
průběh seminářů blokaci malé a velké auly, ale ne vždy bylo vyučujícími využito. 
Informování studentů o praxích v bakalářských oborech pro vzdělávání a magisterských 
učitelství pro SŠ je v kompetenci oborových didaktiků, kteří udělují i kontroly studia. 
Centrum pedagogické praxe řeší pouze smluvní zajištění a garantuje správnost celého 
finančního procesu. 
 



 
 
 
 
2. Výroční zpráva o hospodaření za rok 2022 
 
Doc. PaedDr. Ladislav Bláha, Ph.D., děkan PF UJEP, na základě § 27 odst. 1 písm. d) zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, předkládá Akademickému 
senátu PF UJEP ke schválení Výroční zprávu o hospodaření PF UJEP za rok 2022. 
 
Komentář ke zprávě o hospodaření podal tajemník Dr. I. Bertl: 
Ztráta byla nižší než 4 mil. Kč, bylo s ní počítáno, byla pokryta z rezerv. 
Ztráta byla způsobena zvýšením cen energií a snížením rozpočtu.  
Vytvořená rezerva a FRIM fakulty budou použity především na přípravu dokumentace k rekonstrukci budovy 
kateder a na povinnou spoluúčast při této rekonstrukci, lze očekávat růst cen. 
Jediné oddělení vykazující zisk je CCV. 
 
Výhled do budoucna - v rozpočtu budou růst příspěvky na cílené dotace a na vědeckou činnost, další peníze lze 
získat: 
1.sponzorskými dary – minimální podíl 
2.smluvním výzkumem – nereálné vzhledem k zaměření PF 
3. externí hlavní činností vzdělávání pro jiné organizace - CCV 
 
 
Zpráva a doporučení Ekonomické komise AS PF UJEP 
Ekonomická komise ve složení Dr. K. Šteklová, Mgr. L. Zušťáková a Mgr. B. Lanková konzultovala zprávu o 
hospodaření s tajemníkem Dr. I. Bertlem, jejich otázky byly uspokojivě zodpovězeny. 
 
K. Šteklová uvedla, že je nutné apelovat na učitele, aby se podíleli na kurzech CCV. 
  
Děkan doc. L. Bláha tuto myšlenku podpořil. Na posledním jednání s doc. P. Mentlíkem, děkanem PF ZČU, 
diskutoval, jak se zapojit do dalšího vzdělávání učitelů v regionech pomocí CCV. 
 
Rozdíl mezi CCV a U3V:   
U3V kurzy jsou dotované, zájmové nejsou kvalifikační a nejsou akreditovány, výnos je minimální, jsou řízeny 
centrálně – Oddělením celoživotního vzdělávání UJEP.  
Kurzy CCV PF jsou kvalifikační, jsou akreditovány, ceny kurzů jsou komerční, nejsou dotovány.  
 
Usnesení 2: 
Akademický senát PF UJEP, na základě § 27 odst. 1 písm. d) zákona č. 111/1998 Sb., o 
vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, projednal a schvaluje Výroční zprávu 
o hospodaření PF UJEP za rok 2022 v předloženém znění. 
 
hlasování:   11 pro – 0  proti – 0 zdržel(a) se hlasování, schváleno 
 
 
  



 
3. Návrh na jmenování členů Vědecké rady PF UJEP 
 
Doc. PaedDr. Ladislav Bláha, Ph.D., děkan PF UJEP, na základě § 27 odst. 1 písm. f) zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, předkládá Akademickému 
senátu PF UJEP k vyjádření předchozího souhlasu návrh na jmenování členů Vědecké rady PF UJEP 
pro období od 1. 3. 2023 do 28. 2. 2027. 
 
Děkan doc. Bláha objasnil postup a logiku nominací: 24 členů, 2/3 vnitřní, 1/3 externí 
Interní členové – zástupci kateder, vědecky činné osobnosti PF 
Externí členové – osoby důležité pro vědeckou činnost fakulty, habilitační řízení, špičky v učitelském 
oboru, kontakt s praxí 
 
Usnesení 3: 
AS PF UJEP na základě § 27 odst. 1 písm. f) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o 
změně a doplnění dalších zákonů, uděluje děkanovi předchozí souhlas ke jmenování členů 
vědecké rady dle předložené dokumentace (seznam navržených členů VR viz příloha 1). 
 
hlasování:   11 pro – 0  proti – 0 zdržel(a) se hlasování, schváleno 
 
Příloha 1 – Seznam kandidátů na členství ve Vědecké radě PF UJEP 
 
 
 
4. Statut Centra celoživotního vzdělávání  
 
Doc. PaedDr. Ladislav Bláha, Ph.D.,  děkan PF UJEP, na základě § 27 odst. 1 písm. b) zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, předkládá Akademickému 
senátu PF UJEP ke schválení novelizovaný Statut Centra celoživotního vzdělávání PF UJEP. 
 
Komentář – dr. Bertl 
Kromě změny sídla CCV (původně Hoření 13) je změna v odstavci 2.2, který je formulován obecněji.  
Stylisticky byl text upraven na: „a s ní související další činnosti“ 
 
 
Usnesení 4: 
Akademický senát PF UJEP, na základě § 27 odst. 1 písm. b) zákona č. 111/1998 Sb., o 
vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, projednal a schvaluje novelizovaný 
Statut Centra celoživotního vzdělávání PF UJEP v předloženém znění. 
 
Zásadní změna proběhla v čl. 2. odst. 2.  Nové znění: 
CCV PF samostatně a svobodně rozvíjí činnost zaměřenou na další vzdělávání pedagogických 
pracovníků a s ní související další činnosti – v rámci samostatně účetně oddělené externí hlavní 
činnosti PF UJEP. 
 
hlasování:  11 pro – 0  proti – 0 zdržel(a) se hlasování, schváleno 
 
 
 
16:05 odešel prof. akad. mal. Mgr. Martin Velíšek, Ph.D. 
 



 
 

5. Stav druhé fáze rekonstrukce budovy kateder 
 
Informace – tajemník dr. Bertl 
Proběhlo zatím jedno jednání s advokátní kanceláří, která nás bude zastupovat v jednáních 
s dodavatelem, bude dohlížet na všechny náležitosti výběrového řízení a přípravu smluvních 
dokumentů;  jedná se o velkou nadlimitní zakázku, proto je lepší zajistit od počátku právní 
služby. 
Bylo dojednáno vyklízení a uskladnění stávajícího inventáře dodavatelem.  
Stavební práce začnou v září 2023, předpokládané dokončení rekonstrukce je léto 2025. 
Budova bude ekologická, na střeše budou umístěny solární panely, v objektu bude využívána 
dešťová voda apod.  
O dalším jednání bude tajemník informovat na příštím zasedání AS. 
 
 
 
 
6. Zpráva ze shromáždění Unie akademických senátů pedagogických fakult ČR 
 
PF UJEP zastupovali Mgr. J. Heidler, Š. Růžička, Bc. L. Lebdušková, T. Laliková 
Zprávu podal Š. Růžička, je přílohou zápisu 
 
Projednávané body: 

- hodnocení výuky (proděkan Černý – vedení PF UJEP se s tímto zabývá) 
- problém ombudsmanů (UJEP a UHK zatím nemá, na UJEP existuje Plán rovných 

příležitostí – zástupcem za PF jsou Dr. I. Bertl a Dr. J. Jelínková, téma na příští senát – 
pozvat Dr. Jelínkovou) 

- zaměstnávání studentů přímo na fakultách (živá diskuze;  dobré řešení pro doktorandy; 
méně vhodné pro bakaláře; možnost zaměstnání na jiné než kmenové katedře) 

- akreditace – začlenění studentů při přípravě studijních programů (proděkan Černý to 
považuje za dobrý nápad; Dr. J. Pavlíková navrhuje systematicky zavést tento přístup 
u nových akreditací) 

- stávka FF za zvýšení platů (PF obecně vzato podporuje; děkan objasnil systém 
pracovních povinností akademiků a jeho vliv na platové ohodnocení; Na PF probíhá 
personální audit, během 3 měsíců dojde k úpravám nadtarifní složky mzdy, která bude 
reflektovat jak pedagogickou práci na katedře, tak tvůrčí činnost; Tajemník Dr. I. Bertl 
- PF má lepší mzdové podmínky než FF, protože má příspěvek z fondu P – 
společenská relevance, lepší uplatnění absolventů) 

- zástupce z MŠMT představil nový RVP 
 
Příloha 2  - Zpráva ze shromáždění Unie akademických senátů pedagogických fakult ČR 
 
 
 
 
 
 
 



 
7. Různé 
 

7.1. Možnosti realizace ekologického projektu výdejníků mikrofiltrované vody 
Filtermac pro studenty PF UJEP 

PF UJEP získá jeden výdejník, který bude instalován ve staré budově. Výhledově se počítá 
s pořízením dalšího výdejníku do sportovní haly. Filtermac prostřednictvím filtrace aktivním 
uhlím a UV světlem vylepšuje kvalitu kohoutkové vody (odstraní nežádoucí pachy, chutě, 
chlór a nečistoty o velikosti 0,2 mikronu, zbytky léčiv). Systém je certifikován Státním 
zdravotním ústavem. 

 
7.2. Péče o zeleň v kampusu 

Námět na příští AS – senátoři si připraví podněty 
 

7.3. Komise pro studijní záležitosti 
Předseda komise pro studijní záležitosti  Dr. L. Círus předložil žádost Mgr. B. Lankové stát se 
členkou komise. Předseda i členové komise s jejím členstvím souhlasí. 
 
Usnesení 5 
AS PF UJEP jmenuje Mgr. B. Lankovou členem komise pro studijní záležitosti. 
hlasování:   9 pro – 0  proti – 1 zdržel(a) se hlasování, schváleno 

 
7.4  Děkan doc. Bláha  
uvedl, že aktuální problémy fakulty zajímají jen některé akademické pracovníky, AS by se proto 
měl zaměřit na komunikaci se členy akademické obce a informovat o realizovaných změnách. 
 
7.5  Zpráva o výsledku doplňujících voleb zástupců PF do akademické komory AS 
UJEP pro funkční období do 31. 12. 2025  
(Mgr. L. Zušťáková, předsedkyně volební komise) 
 
Volby proběhly na třech volebních místech (PF České mládeže, Hoření, Králova výšina), volební 
účast byla 22%. Bylo odevzdáno 29 lístků, z toho bylo 18 platných. Zástupcem PF UJEP 
v akademické kurii AS UJEP byl zvolen jediný kandidát prof. PhDr. Jiří Škoda, PhD., MBA. 
Viz též Protokol o výsledku doplňovacích voleb na stránce AS PF UJEP 

 
 
Příští řádné zasedání AS PF UJEP se koná ve středu 17. 5. 2023 v 15:00 h v místnosti 
CS502. 
 
19. dubna  2023 

Zapsala Ing. Zdenka Kubištová Mgr. Jana Pavlíková, M.A., Ph.D.  

 předsedkyně AS PF UJEP 

 

Přílohy: 

1. Seznam kandidátů na členství ve Vědecké radě PF UJEP - Priloha1_03_23-04-03 Žádost do VR - 
děkan.pdf 

2. Zpráva ze shromáždění Unie akademických senátů pedagogických fakult ČR  - Priloha2_Sjezd senátů 
ped. fakult .pdf 





Zápis ze sjezdu senátů pedagogických fakult
30. 3. 2023 

1. Hodnocení studia studenty - jak přimět studenty hodnotit výuku, zapojení studentů 	
	 do zájmů fakulty + zájem studentů o senát 


- 	povinné vyplňování dotazníků  
- Lepší propagace  
- Zapojit povinné dotazníky do posledních hodin předmětu v semestru  

2. Řešení problémů 

- studentský tutor/ombudsman  
- Fakultní X univerzitní  
- Pokud univerzitní - ideálně kontaktní osoba na každé fakultě  
- Ideálně student s akademikem  
- Ideálně muž i žena  
- Student ombudsman - často bez možnosti finanční odměny  
- Akademik ombudsman - nejsou finance, bez finanční odměny malý zájem  
- Téměř nikdo nemá ombudsmana na plný úvazek  

3. Akreditace - začlenění studentů při tvorbě studijních programů  
4. Zaměstnání pro studenty  
5. Výstup Matouše Bořkovce - představení RVP, představení reforem přípravy ped. 	 	
	 pracovníků 
8. Financování ped. pracovníků 

9. Odměňování za vědu - jak “vysoko”


-  kam přijdou a komu peníze 
-  různě nastavené, někdo pravidelné odměny, někdo “nic”  
- na základě toho jak rozdělí vedoucí katedry, někdo kompenzuje vyšší mírou výuky 

atp.  
- různé mechanismy, využívání závěrečných prací studentů, zapojení studentů do 

výzkumné činnosti 


	Zápis ze sjezdu senátů pedagogických fakult
	30. 3. 2023

